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INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU 
 

     Upozorňujeme občany, že v období  23. 12. 2013 – 31. 12. 2013 bude Městský 
úřad v Kostelci na Hané z provozních důvodů uzavřen. 

 

INFORMACE STAROSTY MĚSTA 

Vážení spoluobčané, 

    máme zde poslední měsíc letošního roku a s tím i poslední vydání Kosteleckých 
novinek. Dovolte mi, abych Vás informoval o současném dění na radnici a o tom, co 
chceme v blízké budoucnosti realizovat. V první řadě bych chtěl informovat                 
o doplacení všech pohledávek města u investiční akce „Vodovod a kanalizace s ČOV 
v Kostelci na Hané“ firmám, které prováděly výstavbu. Nyní budeme pracovat na 
doplacení neoprávněné preventivní sankce, která nám byla udělena bývalou vládní 
koalicí. Od srpna do listopadu proběhla u této akce další kontrola, kterou prováděl 
Nejvyšší kontrolní úřad a ten neshledal ve svém kontrolním protokolu žádné 
pochybení ze strany města a konstatoval, že prověřením předložených dokladů bylo 
zjištěno, že příjemce vynaložil způsobilé výdaje oprávněně, účelně, v nezbytné              
a přiměřené výši. 

     V rámci poslední výzvy Regionálního operačního programu „Revitalizace 
veřejného prostranství“ nám byla schválena žádost o dotaci, která bude činit 70 % 
z celkových nákladů na tento projekt. Revitalizace se bude týkat prostranství 
Jakubského náměstí, části plochy u nákupního střediska, před budovami základní 
školy, fary a kostela sv. Jakuba St. Projekt zahrnuje i výstavbu nového chodníku, který 
povede od kostela, kolem školy a bude končit u městského hřbitova. Celkové náklady 
na tuto akci budou 7,7 mil. Kč a realizace by měla proběhnout v měsících červen až 
říjen 2014. Dále jsme oslovili Olomoucký kraj, jestli by v rámci realizace tohoto 
projektu nezařadil do oprav na příští rok i přilehlou krajskou komunikaci. 

     S Olomouckým krajem jsme začali jednat i o domcích Petra Bezruče, které jsou 
v současné době v majetku Olomouckého kraje a ve správě Muzea Prostějovska. 
Proběhlo jednání mezi zástupci města, vlastníkem a správcem na půdě krajského 
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úřadu a shodli jsme se na tom, že za spolupráce těchto institucí by bylo v dohledné 
době možné zrealizovat opravu těchto nemovitostí a vrátit do nich kulturní                   
a společenský život. V lednu proběhne další schůzka, kde bychom se již měli 
konkrétně bavit o věcech týkajících se hlavně finančních zdrojů na opravu budov         
a budoucího provozu Červeného domku. 

     Dále bych se chtěl krátce vrátit k problematice naší sokolovny, i zde budeme 
nadále pokračovat v jednáních s Českou unií sportu, je dohoda, že hned po ukončení 
tohoto sporu se sejdeme a budeme jednat o návrzích, které jsme tam v průběhu 
minulých měsíců jako město přednesli. Věřím, že zdravý rozum zvítězí a najdeme 
společnou řeč. Mrzí mě, že se po městě šíří nepravdivé informace o tom, že město 
chce sokolovnu zavřít a odmítá ji vytápět. Není to pravda, jen jsme chtěli, aby cvičení, 
která vyžadují teplejší prostředí, byla soustředěna do 3 dnů, protože některým dalším 
aktivitám stačí jenom temperovaná sokolovna. 

     Ještě bych rád podal malou informaci, týkající se kompostérů. Žádost je podána        
a je na regionálním pracovišti v Olomouci. Bylo nám sděleno, že nyní se prioritně řeší 
administrace projektů, které musí být do konce roku profinancovány, aby se nám 
nenavýšila částka vracející se do rozpočtu EU. Začátkem příštího roku se budou řešit 

tyto nové programy a žádosti. 

     Chtěl bych také poděkovat za celoroční 
práci zaměstnancům městského úřadu a všem 
kolegům zastupitelům a radním. 

     Na závěr bych Vám chtěl milí spoluobčané 
popřát hezké prožití svátků vánočních, klid       
a pohodu, dětem bohatého ježíška a do nového 
roku hlavně hodně zdraví, lásky a porozumění. 

     
  Ladislav Hynek 

starosta města 
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INFORMACE MÍSTOSTAROSTY MĚSTA 

Investiční akce 

     Zastupitelstvo města Kostelec na Hané na svém 28. zasedání konaném dne          
25. 9. 2013 schválilo seznam investičních akcí, které se budou realizovat v nejbližším 
období. Seznam předložilo vedení města po konzultaci s finančním výborem               
a stavební komisí. Investiční akce budou prováděny po zpracování projektových 
dokumentací, poptávkovém řízení a schválení případného povolení. Některé z nich se 
budou realizovat ještě v letošním roce, zbývající na jaře roku 2014. Jedná se o tyto 
investice: 

 Dokončení výměny zbývající části drátového rozhlasu za bezdrátový  

 Zbudování chodníku v ulici Tyršova u parku Petra Bezruče  

 Vybudování veřejného osvětlení v ul. Za Humny a Lešanská  

 Rekonstrukce ulice Libušinka a parkoviště na Sídlišti Sport  

 Demolice rodinného domu na ul. Bezručova, č.p. 245  

 Solární panely na ohřev vody a výměna kotlů na Domově pro seniory (zde se 

bude žádat o dotaci OPŽP)  

 

Dokončení modernizace městského rozhlasu 

     V loňském roce jsme na základě stížností občanů na špatnou kvalitu hlášení            
z městského rozhlasu začali s jeho modernizací. V první etapě byly bezdrátovým 
rozhlasem ozvučeny 2/3 města a v budově radnice byl nainstalován nový ovládací 
pult. V letošním roce jsme druhou etapou úspěšně dokončili výměnu zbývající části. 
Jednalo se o lokality města jako je Sídliště Sport, Sportovní ul., centrum města             
a přilehlé okolí. Začátkem měsíce listopadu bylo ve zbývající části města rozmístěno 
14 venkovních přijímačů s 33 reproduktory. Letošní investice do ozvučení 
bezdrátovým rozhlasem přišla město Kostelec na Hané na 163.834,- Kč. Tímto je celý 
městský rozhlas kompletně zrekonstruován a informace se tedy k našim občanům 
budou dostávat v lepší zvukové kvalitě. 
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Město podpořilo v letošním roce již podruhé kostelecké spolky 

     Na základě dobrého hospodaření města Kostelce na Hané a zlepšeného plnění 
příjmů za výherní hrací automaty (za prvních 7 měsíců 450.669,- Kč) navrhl 
zastupitelstvu města místostarosta Bc. František Horák po konzultaci s finančním 
výborem a doporučením rady města letos již podruhé přispět finančními prostředky 
kosteleckým spolkům na jejich činnost. Zastupitelstvo města na 28. zasedání konaném 
dne 25. 9. 2013 jednohlasně schválilo II. kolo přerozdělení finančních prostředků dle 
předloženého návrhu. Spolkům byla schválena finanční podpora ve výši 20 % 
z částky, která jim byla schválena v měsíci březnu. Fotbalovému klubu FC Kostelec 
na Hané byla ve výši příspěvku zohledněna i část kompenzace škody, která jim 
vznikla krádeží sportovního vybavení z jejich areálu, ke které došlo v polovině 
letošního roku.  
 

    Schválení přerozdělení finančních prostředků II. kolo: 

Název Částka přerozdělená ve II. kole 

Kosíř 11.000,- Kč 

Malý Kosíř 1.000,-Kč 

Junák 2.000,- Kč 

Mladí hasiči 1.000,- Kč 

Český svaz chovatelů KnH 2.000,- Kč 

Myslivecké sdružení KnH 1.000,- Kč 

Český svaz zahrádkářů KnH 1.500,- Kč 

TJ Sokol KnH - HK 27.000,- Kč 

FC Kostelec na Hané 53.000,- Kč 

TJ Sokol KnH 10.000,- Kč 

Klub kuší SAVANA 3.500,- Kč 



5
5 

 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 

     Ve dnech 25. a 26. října 2013 se v celé České republice konaly Volby do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. V Kostelci na Hané bylo ve dvou okrscích 
v seznamech zapsáno celkem 2307 voličů. K volbám přišlo 1375 voličů. Volební 
účast v našem městě byla 59,60 %. Platných hlasů bylo 1367 tj. 99,42 %. Vítěznou 
stranou byla ČSSD, která získala 29,77 % všech hlasů, druhé bylo politické hnutí 
ANO s 15,87 % hlasů, třetí KSČM s 13,38 % hlasů. 

 

Pořadí kandidátů, kteří obdrželi od našich spoluobčanů nejvíce preferenčních hlasů 
Jméno kandidáta Strana Počet přednostních 

hlasů 
Ladislav Hynek ČSSD 170 
MUDr. Pavel Holík ČSSD 94 
Pavel Smetana ČSSD 39 
Mgr. Jaroslav Fidrmuc KDU-ČSL 31 
JUDr. Josef Augustin KSČM 25 
Ing. František Střída, Ph.D. ČSSD 21 
Ing. Marian Jurečka KDU-ČSL 17 
Ing. Roman Váňa ČSSD 17 

 

Za výše uvedené články Bc. František Horák 
                                                             místostarosta města 

 

PODPORA TŘÍDĚNÍ KOMUNÁLNÍHO ODPADU 

      Na podporu třídění využitelných složek komunálního odpadu zajistilo město ve 
spolupráci se společností EKO-KOM limitované množství speciálních sad tašek, 
určených ke shromažďování vytříděného odpadu v domácnostech. Tyto tašky 
představují efektivní nástroj ke zvýšení čistoty a množství tříděného odpadu. Tašky 
jsou baleny v sadě po třech  - modrá na papír, zelená na sklo a žlutá na plasty,             
o rozměrech: šířka 35 cm, výška 50 cm, hloubka 26 cm.  

     Bezplatnou distribuci sad tašek pro zájemce provádí Ing. Jiří Štěpán, Městský    
úřad – I. patro, telefon 582 374 091. 

 Ing. Jiří Štěpán 
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MATRIKA – VÍTÁNÍ DĚTÍ 
 

     Dne 9. 11. 2013 byly v obřadní síni kostelecké radnice přivítány panem 
místostarostou Bc. Františkem Horákem tyto děti: 

* Marek Dočkal           * Klára Rubešová 
* Kristián Vondál           * Klaudie Kouřilová 
* Patrik Sedláček           * Julie Rozehnalová 
* Šimon Kudláček           * Marie Zatloukalová 
* Štěpán Otava                     * Viktorie Vítková 
 
     S programem vystoupily děti ze souboru Malý Kosíř pod vedením paní Miluše 
Dopitové. Na miminka dohlížela zdravotní sestra paní Jitka Píchalová. Dárečky pro 
děti věnovalo město Kostelec na Hané. Kytičky připravilo Květinářství Květuše 
Ptáčková z Kostelce na Hané. Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme do 
života hodně zdraví, štěstí, lásky a také hodně úspěchů.  

Ing. Radka Grygarová, matrikářka 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

 

S knihou za zábavou a poučením!!! 
(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny) 

 
Bohdalová, J. Jiřina Bohdalová. Nehasnoucí 

hvězda – kniha o životě a hraní 
jedné z nejlepších a 
nejoblíbenějších českých hereček 

Brown, D. Inferno – vychutnejte si napínavý 
a strhující thriller, na scénu se vrací harvardský symbolista 
Robert Langdon, aby pomohl vyřešit záhadu, jež je pozoruhodně 
spjata s jedním s největších literárních děl všech dob – 
Dantovým Peklem – SVĚTOVÝ BESTSELLER!!! 

Day, S. Obnažená, Spoutaná a Nezkrotná – trilogie zaujme vášnivými 
milostnými scénami a fascinujícím příběhem nevšední lásky Evy 
a Gideona  – MEZINÁRODNÍ BESTSELLER!!! 

Harden, B. Útěk z tábora 14 – autentické svědectví z pracovních táborů 
v Severní Koreji, autor popisuje Sina, který se v táboře narodil, 
je zde zachycen život v táboře (mučení, hladomor, popravy, 
udávání) a jeho útěk – SVĚTOVÝ BESTSELLER!!! 

James, E. L. Padesát odstínů svobody – závěrečný díl erotické trilogie             
o vztahu Anastasie a Christiana nabízí romantické, osvobozující 
a neodolatelné čtení – SVĚTOVÝ BESTSELLER!!!  

Kessler, L. Krvavý kotel – v příbězích frontových vojáků i důstojníků autor 
vycházel z vlastních zážitků a materiálů získaných přímo na 
bojištích 2. světové války 

Mára, J. Tajuplná Afrika – s naší cestovatelskou rodinou a jejich přáteli 
zažijete úžasné africké safari, poznáte, kdy jsou vodopády           
i pouště nejkrásnější, vyváznete ze sloního obklíčení a snad 
přežijete i kousnutí šestimetrovým hadem 

Marková, G. Pleteme košíčky z pediku, proutí a mořské trávy – kniha je 
zaměřena především na pletení jednoduchých košíčků                 
a košíkářských výrobků, najdete zde postupy vhodné pro 
začátečníky až pokročilé 
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Nesbo, J. Švábi – další román švédského nejčtenějšího spisovatele 
detektivek a další příběh Harryho Holea 

Vondruška, V. Letopisy královské komory VII. Osmanský tábor – historický 
román zavádí čtenáře na cestu do Uher v polovině 16. století na 
území ovládané Osmany 

Vondruška, V. Přemyslovská epopej IV. Král básník Václav II. – závěrečný díl 
tetralogie začíná bezvládím po smrti Přemysla II. Otakara, 
pokračuje vládou krále Václava II. a končí vraždou jeho syna 
Václava III. 

Pro děti a mládež 
Cabot, M. Allie Finklová. Holčičí pravidla – dívčí románek                          

o kamarádských pravidlech a jejich porušování 
Černík, M. Jak žijí oblázky – kniha představuje soubor poetických a zároveň 

vtipných básniček pro děti především mladšího školního věku 
Fleková, R. Kreativní tvoření pro náctileté – brože, prstýnky, náramky, 

přívěsky, náušnice, čelenky prostě „funny § cool“ věcičky pro 
ruční práce dospívajících dívek 

Fučíková, R. Ludmila, Václav a Boleslav – největší z Přemyslovců, bez nichž 
by země, ve které žijeme, vypadala docela jinak 

Groening, M. Simpsonovi. Bžunda mrtvého muže – užijte si strašidelnou           
a vtipnou legraci, kterou přetéká komiksová kolekce 
halloweenského humoru od Matta Groeninga 

Kowitt, H. Vítejte v Klubu trapáků – Danny Shine má být za trest týden po 
škole s bandou těch největších průšvihářů, to bude mazec! 

Kratochvíl, M. Pes nám spadla – reprezentativní výbor celkem 80 hravých 
básniček a říkanek jednoho z nejčtenějších českých autorů dětské 
literatury 

Lhotová, D. O zemi Tam a Jinde – tato obsáhlá pohádková kniha nemá u nás 
v podstatě obdobu, dá se trochu přirovnat Carrollově Alence 
v říši divů 

Nadin, J. Aladin – známou pohádku můžete číst v češtině i v angličtině      
a pomocí české verze kontrolovat porozumění anglickému textu 

Vance, S. Simpsonovi. Komiksové extrabuřty – ohromný Homer vyrostlý 
po nezdařeném experimentu, Bart, Marge, Liza a Maggie,            
ti všichni se jen třesou na to, aby vás mohli pobavit 

Časopis: komiksový měsíčník Bart Simpson 
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Vážení čtenáři, 

     přeji Vám hodně zdraví a vše nejlepší do nového roku. Doufám, že i příští rok         
u nás najdete tu svou knihu. 

Mgr. Věra Vykoupilová, knihovnice 
 
 

KULTURA V OBCI 

LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

     V pátek 1. listopadu 2013 se v Kostelci na Hané již po sedmé uskutečnil 
lampionový průvod, spojený se strašidelnou stezkou odvahy, který pro naše nejmenší 
každý rok pořádá Město Kostelec na Hané, Občanské sdružení Lepší Kostelec,          
TJ Sokol Kostelec na Hané a FC Kostelec na Hané. Celá akce začala u místní 
sokolovny, kde se v podvečer začala rojit strašidla, která si dala dostaveníčko na 
venkovním balkoně budovy sokolovny. Zde po malém mejdanu čaroděj Husomor 
představil celou svou upíří rodinku a poté se průvod za účasti 320-ti dětí v doprovodu 
rodičů a prarodičů vydal městem ke strašidelné stezce odvahy, kde již na napjaté děti 
čekaly další strašidelné bytosti. Tak jako v minulých letech byly připraveny dvě trasy, 
kratší pro ty úplně malinké a méně odvážné a delší pro starší děti a hrdiny. Celou trasu 
za kosteleckými zahradami směrem k fotbalovému hřišti zdobily krásně vyřezané        
a osvícené dýně, které celé stezce dodaly tu správnou strašidelnou atmosféru.   

     Tradičně nechyběl ani pro tuto příležitost „zhotovený” hřbitov s neúnavně 
pracujícím hrobníkem. Stezka odvahy byla ukončena na 
fotbalovém hřišti, kde děti dostaly za svoji odvahu 
odměnu. Na připraveném táboráku si následně mohli 
všichni opéct špekáčky. O další bohaté občerstvení se 
postarali naši fotbalisté, místní dobrovolní hasiči se starali 
o bezpečnost u ohně a pan Petřík zajišťoval nezbytný 
hudební doprovod. Všem pořádajícím a dobrovolníkům, 
kteří s akcí vypomáhají, patří obrovské poděkování, kdy 
stále vyšší účast svědčí o kvalitě a zájmu o tuto akci. Je to 
velký závazek do budoucna a možnost něco vylepšovat 
záleží na ochotě dalších dobrovolníků se do příprav 
zapojit.  

Bc. František Horák, místostarosta 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
 
VÝPRAVA ZA VODNÍKEM ŽBLABUŇKOU 

     „Jsem vodník Žblabuňka a slyšel jsem, že jste se 
za mnou přijeli dnes podívat. Tak si hned 
vyzkoušíme vaše dovednosti ve vodě!“ Kde jste tohle 
mohli slyšet? V sobotu 23. listopadu v aquaparku ve 
Vyškově, kam si děti z 1.B a 3.B společně s rodiči 
přijely zařádit. Děti i rodiče se zúčastnili několika 
disciplín – jízda na tobogánu, výlov ryb, převoz po 
dlouhém plavidle a dalších. Po vyčerpávajícím 
souboji s vodou dostalo každé dítko od vodníka na 

památku diplom a ochutnávku Žblabuňkových nejlepších ryb. Ještěže nám nikoho 
nestáhl do vody . Těšíme se na další společné akce!   

Z. Muchová a K. Humeníková 
PO STOPÁCH KOSÍŘÁKA 

     Je sobota 5. října 2013 a my vyrážíme vstříc dobrodružství! Děti a rodiče ze tříd    
1.B a 3.B se v hojném počtu sešli na autobusové zastávce u sokolovny. Naštěstí jsme 
se do autobusu všichni vešli. Výstupní stanice byla v Čechách pod Kosířem, kde jsme 
zamířili do parku. Děti se rozdělily do čtyř družstev, rodiče vypomohli na stanovištích 
a začalo se hrát. Každá skupinka musela zvládnout náročnou překážkovou dráhu        
(to aby děti byly zdatné a snáz tak dostihly Kosířáka), složit obrázkové pexeso, naučit 
se tanec (jinak by Kosířák nevydal žádnou odměnu) a zamaskovat se. 

     První část děti zdárně zvládly, dostatečně se posilnily, zahrály ještě jednu hru a šly 
stopovat Kosířáka na samý vrchol Kosíř. Ten si ale řekl, že nebude k dětem milosrdný 
a nic nedá zadarmo. Po cestě je čekala spousta dalších úkolů. Konečně jsme došli až 
na vrchol, kde děti musely ještě zdolat cestu začarovaným lesem. Jelikož jsme byli 
všichni po náročných úkolech vyhladovělí, opekli jsme si špekáčky, navštívili 
rozhlednu a netrpělivě čekali, zda se Kosířák objeví.  

     Konečně ta chvíle nastala. Musel jít hodně zdaleka, dlouho nás napínal, ale pak 
přece jen přišel. Děti předvedly, co se pro něj naučily. Všechny byly za svůj výkon 
odměněny sladkůstkou a medailí. Ještě společné foto a přiblížil se konec. Rozloučili 
jsme se a každý svou cestou pokračoval domů. 

Mgr. Kateřina Humeníková 
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RECITAČNÍ SOUTĚŽ ŽÁKŮ 1. STUPNĚ ŠKOLY 

      4. listopadu jsme uspořádali pro žáky 1. stupně recitační soutěž. Proběhla ve třech 
kategoriích: I. žáci 1. ročníku, II. žáci 2. a 3. ročníku, III. žáci 4. a 5. ročníku. 
Recitovaly se básně s různými tématy -  o přírodě, zvířátkách, pohádkové, vážné          
i veselé. Z autorů jednoznačně bodoval Jiří Žáček. Z celkového počtu 31 soutěžících si 
báseň tohoto oblíbeného autora vybralo 12 žáků.  

     Poděkování a gratulace patří nejen všem umístěným, ale především prvňáčkům, 
kteří teprve po dvou měsících školní docházky a spoustě nových povinností zvládli už 
i svou první školní soutěž. Pochvalu zaslouží i žáci, kteří absolvovali i třídní kola 
soutěže, i když třeba nepostoupili dále do kola školního. 

Výsledky jednotlivých kategorií: 

I. 1. místo     Tereza Rojová, 1.B 
2. místo     Nela Přikrylová, 1.A 
3. místo     Barbora Dofková, 1.A, Martin Fric, 1.B  

II.           1. místo     Natálie Protivánková, 3.A 
 2. místo     Filip Jedlička, 3.A, Lukáš Koudelka, 2.B 
 3. místo     Natálie Přecechtělová, 3.B, Marek Smékal, 2.A, Hana Nová, 2.B 
 
III.         1. místo     Denisa Holubová, 4.B 
         2. místo     Hana Horáková, 4.A, Alena Steinerová 5.B 
        3. místo     Magdaléna Kocourková, 5.A, Aneta Procházková, 4.B  

    Mgr. Marie Zelinková, Mgr. Dagmar Smékalová 

 

FOTBALOVÝ TURNAJ 
 

     Každý rok na podzim se na naší škole hraje turnaj ve fotbale mezi jednotlivými 
třídami 2. stupně. Každá třída si sestaví družstvo 7 hráčů a reprezentuje svoji třídu. 
Letos turnaj proběhl 1. listopadu. Hrálo se ve dvou skupinách a třídy, které se umístily 
v základní skupině na 2. místě, hrály o 3. a 4. místo a vítězové skupin se utkali ve 
finále. Všichni hráči bojovali do posledních sil, nikdo nikomu nenechal nic zadarmo     
a každý chtěl uhrát co nejlepší výsledek. Byla radost se na ně dívat a sportovní srdce 
plesalo, že se najdou děti, které mají rády pohyb a nedychtí jen po počítači.  
 

Výsledky turnaje: 1. místo 9.A, 2. místo 9.B, 3. místo 8.A, 4. místo 6.A 
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ORION FLORBAL CUP 

     Ve čtvrtek 21. 11. 2013 byla naše škola pořadatelem okrskového kola Orion florbal 
cupu (turnaj, který pořádá Asociace školních sportovních klubů pro ZŠ a víceletá 
gymnázia). Na naši školu přijeli mladší a starší žáci ze ZŠ Ptení a GJW. Žáci             
6. a 7. roč. ve složení Grulich J., Pospíšil V., Nevrla M., Kolář A., Karvay O., Lubič 
P., Ševčík J., Růžička P., Pavlíček J. a Hynšt M. porazili družstvo ZŠ Ptení 2:1            
a postoupili do okresního finále, které se bude hrát v Prostějově. Ve starších žácích 
naší školu reprezentovali Něnička A., Diviš M., Hruban D., Gurín R., Melka R., 
Jamrich D., Křenek M., Hrazdil J., Horák D., Kastner L., Žídek R., a vedli si stejně 
dobře jako jejich mladší spolužáci. GJW porazili po tuhém boji 4:2 (o vítězství nebylo 
dlouho rozhodnuto) a nad ZŠ Ptení zvítězili 6:2. I oni se těší z postupu do okresního 
finále.  

     Děkuji panu učiteli Dopitovi, který celý turnaj odpískal a naše družstva 
odkaučoval. Klukům moc gratuluji. 

Za články Fotbalový turnaj a Orion florbal cup Mgr. Lucie Ševčíková 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
 

PODZIM V MŠ 

      Podzimní období v mateřské škole přineslo hodně nápadů a námětů pro tvořivé 
činnosti dětí. Děti se těšily z množství proměn, které toto období poskytuje. 
Pozorovaly dozrávání ovoce, vůně jablíček, hrušek. Seznamovaly se s podzimními 
plody, jako jsou např.  šípky, žaludy nebo kaštany. V neposlední řadě poskytlo tvořivé 
činnosti pro děti barevné padající listí, které využily například ke zdobení dýní, 
vyrábění panáčků, podzimníčků. Děti si se zájmem povídaly o různorodém využití 
těchto plodů. Všechny tvořivé činnosti rozvíjí dovednosti dětí a podporují osobnostní 
rozvoj.  

     Děti se naučily spousty básniček, písní, tanečků, které mohly také využít na 
společném setkání všech dětí, které se uskutečnilo v jedné třídě mateřské školy. Zde 
děti čekalo velké překvapení, paní učitelky zahrály dětem pohádku, jak jinak než          
s podzimní tematikou. Pohádka se jmenovala „Jak se ježek chystal na zimu“ a dětem 
se moc líbila. Po pohádce jsme se rozloučily nejen se zvířátky, ale i broučky, které 
uvidíme až na jaře. Velice se těšíme na další krásné vánoční období. Čekalo nás hodně 
zajímavých akcí, Mikulášské setkání ve školce, kterou máme každý rok ve spolupráci 
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se základní školou a besídky pro rodiče, prarodiče a všechny příznivce naší mateřské 
školy. Součástí besídky jsou již tradiční vánoční dílny, které si připravují rodiče 
našich dětí. Za to jim moc a moc děkujeme. Děti z kroužku „Korálky“ potěší svým 
vánočním vystoupením obyvatele Domova pro seniory.  
      
     Velké poděkování patří také místní organizaci ČSSD, která tradičně finanční 
částkou přispěla naší mateřské škole. Tuto částku využijeme pro děti k nákupu 
pěkných hraček. 

Ivana Kalábová, ved. uč. MŠ 

 
MĚSTSKÁ POLICIE 

 

     Městská policie byla v našem městě zřízena v roce 1999.  Začátkem letošního roku 
jeden ze tří strážníků rozvázal na vlastní žádost pracovní poměr dohodou a k doplnění 
stavu již nedošlo. I přesto, že je výkon služby obsazen nižším počtem strážníků, daří 
se na dodržování veřejného pořádku z větší části dohlížet. V případech, kdy je 
zapotřebí pokrýt službou více dní po sobě, se obracíme s žádostí o spolupráci na 
obvodní oddělení Policie ČR Prostějov 2, do jehož působnosti Kostelec na Hané 
spadá. Při rozpisu služeb je brán zřetel na to, aby byly využity co nejefektivněji. 
Strážnici mimo jiné ve školní dny dohlíží na bezpečnou cestu dětí do školy, především 
při přecházení vozovek. Po ukončení vyučování hlídkují v blízkosti škol                       
a autobusových zastávek. Řeší neoprávněné zábory veřejného prostranství, jako je 
například složení stavebního materiálu, dříví a v neposlední řadě také vozidla 
ponechaná mimo komunikaci. Dále pak dohlíží na dodržování obecně závazných 
vyhlášek města, zákonů upravujících provoz na pozemních komunikacích, atd. 
V nočních hodinách se zaměřují na kontrolu majetku města i občanů, zejména 
v okrajových částech, kde v poslední době počet krádeží vzrostl. Bohužel někteří 
občané nelibě nesou, jsou-li upozorněni na nějaké protiprávní chování, které není 
v souladu se zákonem, a občas strážníkům vyčítají přílišnou iniciativu. Jsem však 
přesvědčen o tom, že veškerá jejich činnost směřuje ve prospěch slušných občanů 
našeho města a proto vedení města toto jejich úsilí plně podporuje! O tom, že naši 
strážníci vykonávají svoji práci profesionálně a na vysoké úrovni svědčí jedno 
z mnoha poděkování, které se dostaly k mým rukám. 

Bc. František Horák, místostarosta 
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Poděkování strážníkům Městské policie Kostelec na Hané 

Dobrý den,  
     ráda bych touto cestou poděkovala a směřovala poděkování Vám jakožto jejich 
nadřízenému za pomoc strážníků městské policie zde v Kostelci na Hané Michalu 
Petrželovi na Michalu Báťkovi, kteří nám velmi pomohli a to v neděli 13. 10. 2013, 
kdy nám utekla fenka, kterou jsme celou neděli hledali. Výše uvedení strážníci byli po 
nahlášení nejen ochotni fenku hledat, ale byli s námi po celou dobu hledání 
v kontaktu. Aktivně jezdili po Kostelci a okolí a fenu hledali, nakonec nás informovali 
o tom, že se okolo 22 hod. objevila na sídlišti a do našeho příjezdu ji na místě hlídali, 
po té byla fena nedaleko odchycena a předána v pořádku majitelce.  
 
     Není to první případ, kdy pomohli. V minulém měsíci u našeho domu pro změnu 
odchytávali zatoulaného psa, který se k nám za ostatními psy vydal. Moc si vážím 
jejich pomoci, obrovské ochoty a plného nasazení při řešení těchto problémů. 
Málokdo a málokde se lidé dočkají takového příkladného přístupu a okamžité pomoci 
ze strany policie. U nás tomu tak je a jsem ráda, že tady u nás slouží právě tito dva 
strážníci. Ještě jednou děkujeme. 

S pozdravem Lucie Kolbová 

 
 

DOMOV PRO SENIORY KOSTELEC NA HANÉ 
 
 

ROK 2013 V DOMOVĚ PRO SENIORY KOSTELEC NA HANÉ 

     Rok je téměř za námi a tak si dovolím malou rekapitulaci toho, co se nám v roce 
s magickou třínáctkou na konci podařilo. Stejně jako v předchozích letech byl začátek 
roku ve znamení zveřejnění výše dotací pro letošní rok. I když jsme dopadli oproti 
loňskému roku o poznání lépe, přesto ve srovnání se sociálními zařízeními, které 
zřizuje olomoucký kraj, jsme byli podhodnoceni. Vzhledem k tomu, že kraj dává 
vyjádření k žádosti a doporučuje dotační částku poskytovateli dotace (ministerstvu 
práce a sociálních věcí), je ze statistik více než patrné, že dotační částky pro krajská 
zařízení jsou výrazně vyšší než pro zařízení jejichž zřizovatelem je obec nebo město    
a minimálně to svádí k myšlenkám o diskriminaci těchto zařízení.  
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     Moje výrazná iniciativa a pomoc paní poslankyně MUDr. Jitky Chalánkové 
přinesla svoje ovoce       a naše organizace byla v II. kole dotací podpořena částkou, 
která nám umožnila nejen udržet kvalitu poskytované služby, ale rovněž i financovat 
opravy, které již po jedenácti letech provozu byly více než nutné. Jednalo se 
především o opravu všech balkonů, včetně speciální hydroizolace od firmy Mapei.  
Malování společných prostor, hal a chodeb přispívající k orientaci obyvatel. Nákup 
invalidních vozíků a dalšího vybavení a pomůcek zlepšujících kvalitu života a pobyt 
seniorů v našem zařízení. 

     V polovině loňského roku se podařilo realizovat záměr zřídit v domově rehabilitaci 
nejen pro obyvatele domova, ale i pro širokou veřejnost. Po roce spolupráce s firmou 
MEDICOMS můžeme konstatovat, že záměr se vydařil a prostory domova a odborná 
rehabilitace jsou využívány nejen uživateli domova, ale i obyvateli Kostelce na Hané   
a okolních obcí. Naši opravdu velmi pěknou tělocvičnu využívají nejen břišní 
tanečnice, ale i členky věrné gardy našeho Sokola. Pravidelně probíhají v prostorách 
domova charitativní sbírky a tak se podílíme na pomoci potřebným.  

     Od října byla zřízena v domově pozice aktivizačního pracovníka, který má v náplni 
práce připravovat a vést programy pro seniory, mezi které patří 4x týdně cvičení         
a pohybové aktivity, dále činnosti ergoterapeutické, a díky panu Koredovi každý 
čtvrtek posezení a zpívání s harmonikou. Mezi další aktivity, ze kterých si mají 
možnost obyvatelé vybírat patří posezení u bylinek, kinokavárna, vaření, trénink 
paměti či čtení z bible. Každý měsíc bývají v domovské kapli Mše svaté. 

     V září 2013 jsme ve spolupráci s městem rozšířili parkovací stání před hlavním 
vchodem domova. Podařilo se tak po dlouhých průtazích zvýšit bezpečnost občanů jak 
ukazují fotografie před realizací a po realizaci. Hlavní riziko především čekalo na 
projíždějící cyklisty, když před hlavním vchodem současně zastavovali sanitky, 
zásobování, a osobní vozidla. Sami můžete posoudit, jak bylo schválení žádosti            
a rozhodnutí starostu a obou místostarostů prozíravé nejen pro obyvatele a 
návštěvníky domova, ale především pro kostelecké občany. 
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     Díky finančním darům od fyzických i právnických osob jsme mohli stejně jako 
každým rokem tak i letos v Domově pro seniory Kostelec na Hané realizovat mnoho 
kulturních akcí, které mají za úkol zpříjemnit všední dny uživatelům a podpořit 
spolupráci domova se širokou veřejností. Rok 2013 byl zahájen Vítáním jara, kde bylo 
pro uživatele domova připraveno dovednostní cvičení, trénink paměti.  

     Den matek jsme oslavili s dětmi z mateřské školy z Kostelce na Hané, které 
potěšily naše obyvatele nejen připraveným vystoupením, ale i vlastnoručně 
vyrobeným dárečkem. V dubnu jsme v  domově řádili s čarodějnicemi při jejich 
pálení. I na této akci byly pro uživatele připraveny soutěže. Mezi ty těžší patřilo 
poznávání, kdo se skrývá pod maskou čarodějnice. 
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Mezi další akce, které díky sponzorům pořádáme, patří Opékání selete. Tato akce je 
oblíbená nejen mezi uživateli ale i rodinnými příslušníky. 

     

     Největší akcí v domově pro seniory je ovšem Karibik párty. Tato akce byla 
podpořena poslankyní České republiky MUDr. Jitkou Chalánkovou a probíhala celé 
sobotní odpoledne na domovské zahradě.  Pro všechny zúčastněné jak pro seniory, tak 
i pro rodiny našich uživatel bylo připraveno občerstvení. V Karibik baru bylo 
připravováno pro účastníky několik druhů míchaných nápojů. Nechybělo ani 
občerstvení v podobě uzeného a grilovaného masa. Program zpestřily břišní tanečnice 
s orientálními a karibskými tanci a příjemnou atmosféru doplnila hudební skupina 
Marbo.  
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     Podzim byl vyplněn několika akcemi. Týden sociálních služeb, v rámci kterého 
proběhl den otevřených dveří, byl zakončen Vinobraním, na kterém bylo pro uživatele 
připraveno nejen občerstvení, ale i ochutnávka vín a burčáku. Vinobraní bylo 
doplněno stejně jako jiné akce soutěžemi s odměnami. Každý rok se snažíme pro 
uživatele domova vymýšlet a inovovat akce a aktivity, tak abychom aktivně naplnili 
jejich volný čas. Odměnou nám je úsměv na jejich tváří. 

       Mgr. David Ševčík, ředitel 
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA V KOSTELECKÉ FARNOSTI 
      

     Tříkrálová sbírka v Kostelci na Hané se 
bude konat 4. ledna 2014. Naši koledníci 
budou obcházet kromě Kostelce také 
Bílovice a Lutotín. Sbírka probíhá v           
I. dekádě ledna na celém území naší 
republiky. Organizátorem je Česká 
katolická charita, v naší oblasti je 
zastoupena Charitou Prostějov, kontaktním 
pracovníkem je Mgr. Vít Forbelský. Získané prostředky jsou využívány pro pomoc 
potřebným u nás i v zahraničí, slouží rovněž jako podpora různých sociálních 
projektů. 

      Ráno budou vycházet tříčlenné skupinky z místní fary, aby navštívily naše 
domovy. Budou koledovat, hrát a zpívat. Otevřete své dveře a prožijte s nimi radost ze 
vzájemného obdarování. O výsledku sbírky budeme informovat prostřednictvím 
městského rozhlasu, na webu města Kostelec na Hané a na farní vývěsce. Protože 
sbírka v Kostelci proběhla již mnohokrát s dobrým výsledkem, doufáme, že tak bude    
i tentokrát. Děkujeme za koledníky a také za všechny, kterým sbírka pomůže. 

                                                             Za organizátory Buzziovi 
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VZPOMÍNKOVÉ UCTĚNÍ VÁLEČNÝCH OBĚTÍ A ÚTRAP 
 

     Poslední listopadovou neděli se uskutečnilo u památníku v Romži Vzpomínkové 
uctění válečných obětí a útrap, a to při příležitosti 208. výročí bojového střetnutí mezi 
ruskými a francouzskými vojáky. Ti se na břehu říčky utkali 4. prosince roku 1805 po 
bitvě tří císařů u Slavkova. Smyslem svátečního odpoledne bylo připomenout tragické 
lidské osudy vojáků, kteří prolili svou krev daleko od domova a útrapy místního 
obyvatelstva – tedy našich předků.  

     Úvodem zazněla slova z historie, na která navázal úvahou o demokracii                   
a motlitbou za zemřelé P. Stanislav Matyáš. Poté se rozezněly háječkem ryčné hlasy 
členů vojenské historie z Klimkovic, Prostějova a Tvarožné v dobových uniformách, 
kteří vojenským způsobem uctili padlé. Jedním z přítomných byl bývalý starosta obce 
Tvarožné a autor řady publikací z historie František Kopecký. Ten přítomným sdělil, 
že setkání považuje za součást vzpomínkových akcí u Slavkova. Čas v zajímavé 
společnosti rychle ubíhal. Malé občerstvení v podobě kousku domácí buchty, punče     
a kabanosu spolu s hřejivým ohněm zpříjemňovalo pobyt v chladivém počasí a až 
nastalý soumrak všechny upozornil, že je čas vrátit se domů.  

     Závěrem mi dovolte poděkovat panu Josefu Vychodilovi, Františku Smutnému       
a Petrovi Burešovi za přípravu a sponzorování letošního 9. ročníku.  

Ing. František Smutný 
 

 
TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ - HK 

ZLATO Z KATOWIC 

Kostelečtí házenkáři vozí medaile z mezinárodních turnajů v zahraničí. 

     Před rokem a půl se vytvořil tým házenkářů nad 35 let (veteránů). Družstvo tvoří 
součastní i bývalí házenkáři Kostelce a Prostějova a hrají pod hlavičkou občanského 
sdružení HK-KH HANÁ – Házenkářský klub kluků z Hané. Hned první turnaj 
Masters v Litovli skončil vítězstvím a potvrdil, že zvolená cesta je ta správná.  
V průběhu roku 2012 jsme absolvovali dvoudenní silně obsazený mezinárodní turnaj 
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v Brně (týmy ze Slovenska, Chorvatska, Slovinska, Polska, několik týmů z ČR), který 
byl zároveň kvalifikací na Mistrovství Evropy veteránu v italském Brixenu. 
Brněnským umístěním na pátém místě jsme se kvalifikovali a tak začala půlroční 
postupná příprava. Turnaj v Hranicích s družstvy ze Slovenska pro nás skončil 
bronzovou medailí, kdy jsme v přímém souboji o třetí místo porazili silný tým Zubří. 
Ze slovenské Stupavy jsme dovezli výborné druhé místo, ve finále jsme při nepřízni 
rozhodčích prohráli o gól s týmem domácích. Zároveň bych rád poděkoval trenérům 
Kostelce a Prostějova, kteří umožnili tréninkové zápasy s „A“ týmy v rámci přípravy 
na veteránské Mistrovství Evropy. Tým do Brixenu odjížděl téměř kompletní, ze 
sestavy kvůli zranění vypadl David Ševčík, který si přetrhl achilovku. Nahradil ho 
Pavel Kubík, který v Kostelci dlouho jako hráč působil, byť je stejně jako další 
„kostelečák“ Radek Godál odchovancem karvinské házené. Už příjezd do Brixenu byl 
ve znamení velké události, celé město žilo tímto mistrovstvím. Billboardy na každém 
rohu, kapela a uvítací ceremoniál na náměstí umocňovaly tuto atmosféru. Turnaj pro 
hráče nad 35 let byl rozdělen do dvou skupin. Úspěšný vítězný vstup do turnaje byl 
velkým povzbuzením do soubojů s evropskými velikány, jako jsou kluboví zástupci 
z Dánska, Ukrajiny a Ruska. 

     Byl to nevšední zážitek hrát proti bývalým reprezentantům a mistrům světa jako je 
Lev Voronin (nejlepší střelec turnaje) a další. Utkání proti Čechovským Medvědům, 
dánskému Kóldingu nebo výběru Kyjeva byla nad sílu našeho týmu a tak jsme se 
utkali v konečném souboji o sedmou příčku se Slávií Praha, doplněnou ještě                
o nedávné hráče extraligy.  Ryze česko - moravský souboj dopadl lépe pro „Pražáky“, 
nicméně konečné osmé místo je výrazným úspěchem a motivací pro další činnost.      
Je zde na místě poděkovat morální podpoře města Kostelce na Hané, městu Prostějov, 
Olomouckému kraji a sponzorům za nemalou finanční podporu což je pro nás 
závazkem v dosahování co nejlepších výsledků, reprezentaci a získávání dobrého 
jména našeho regionu a města Kostelce na Hané v České republice i ve světě. 

     9.11. jsme zajížděli k našim severním sousedům do polských Katovic na turnaj 
„oldbojow“. Tým vedl jako trenér stále ještě zraněný David Ševčík. Utkali jsme se 
s družstvem Brna, se kterým jsme remizovali 15:15, polský Lubin jsme porazili 
výraznějším rozdílem 16:7 a tým Halenba v jehož sestavě se objevil i hráč nejvyšší 
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polské ligy po vyrovnaném průběhu jsme nakonec porazili 14:11. Tým tak veze 
z Polska výrazný úspěch a to první místo. 

     Sestava HK-KH Haná: Hráči Kostelce: brankáři – Tomáš Varha, Michal Kaláb; 
hráči: David Ševčík, Lukáš Chalupecký, Petr Kocourek, Ivo Chalupecký, Richard 
Zajíček, Leoš Havlík, Petr Palička, Michal Jurka, Petr Svozil, Radek Godal, Pavel 
Kubík. Hráči Prostějova: Tomáš Flajsar, Radek Flajsar, Jan Blumenstein, Svatopluk 
Ordelt. 

Mgr. David Ševčík 
 

„A“ - TÝM 

     Závěr házenkářské sezóny 2012/2013 se nesl v duchu boje o záchranu a tím            
o setrvání ve II. lize, což se nakonec podařilo. Již v průběhu sezóny oznámil Alois 
Jurík, že po skončení soutěže skončí po osmi letech jako trenér „A“ mužstva. Tímto 
bych mu chtěl poděkovat za práci, kterou pro kosteleckou házenou vykonal, a popřát 
mnoho úspěchů v další trenérské práci.  

     Po hledání nového lodivoda byl nakonec osloven Zdeněk Čtvrtníček, který nabídku 
oddílu přijal. Během letní přestávky bylo rovněž rozhodnuto, že se nebude přihlašovat 
„B“ družstvo a jeho hráči budou začleněni do prvního družstva. Letní příprava byla 
zahájena v srpnu tradičním drilem zaměřeným na fyzickou kondici s postupným 
přechodem k herním kombinacím. Během letní přípravy se k týmu připojili tři zkušení 
hráči. Roman Bakalář a bratři Marcel a Pavel Knéblovi. Do sestavy se po zranění 
rovněž vrátil Milan Varhalík. Pro dlouhodobá zranění nelze počítat s matadorem 
Davidem Ševčíkem ani Lukášem Chalupeckým. 

     Letní příprava vyvrcholila tradičním turnajem Semo Cup, jehož hlavním partnerem 
je Semo Smržice. Na tento turnaj byla pozvána družstva I. ligy. Litovel, Bohunice        
a Dukla Praha „B“. Naše družstvo, dle papírových předpokladů, skončilo na 4. místě. 
Byl však splněn účel změření sil s kvalitnějšími mužstvy. Následně bylo sehráno 
přátelské utkání s účastníkem nejvyšší republikové soutěže týmem Přerova. I to 
dopadlo dle předpokladů vítězstvím favorita. Předsezónní příprava byla ukončena 
prorážkou v 1. kole Českého poháru v Droždíně.  
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     Díky těmto nepřesvědčivým výkonům panovaly obavy z průběhu nadcházející 
sezony, avšak kvalitní příprava se projevila včas. Po odehrání osmi kol II. ligy JM je 
družstvo TJ Sokol Kostelec n/H - HK se ziskem třinácti bodů a bez jediné porážky, 
pouze o skóre za Maloměřicemi a Olomoucí, a jediný bod za vedoucími Hustopečemi. 
Za tímto, zatím ovšem dočasným, úspěchem jistě stojí fakt, že se podařily propojit 
zkušenosti „veteránů“ s dravostí a bojovností mladších hráčů, kteří dostávají čím dál 
více prostoru. 

     Nezbývá, než si přát, aby i nadále vše fungovalo jako doposud. 

 Ivo Chalupecký 
MINIHÁZENÁ STARŠÍ 

     Na konci soutěžního ročníku 2012/2013 převzalo družstvo mini házené trenérské 
duo Jan Grepl a Ivo Chalupecký, a to po Petru Kudláčkovi, kterému bychom tímto 
chtěli poděkovat za jeho práci, ve které budeme dále pokračovat. V polovině srpna 
byla zahájena tréninková příprava na soutěžní ročník 2013/2014, účast byla 
minimální, protože většina hráčů byla na prázdninách. Na konci srpna proběhlo tří 
denní soustředění, kde se trénovalo 3x denně. Se začátkem školního roku se 
tréninková účast zlepšila a objevili se i nové tváře, které chtěli začít s miniházenou. 
Družstvo se postupně zúčastnilo 8 turnajů, kde se potkávali s různými týmy 
Olomouckého kraje. První dva turnaje se uskutečnili v Olomouci v hale Zory, 
následoval turnaj ve Velké Bystřici, kde družstvo skončilo na 4. místě. Čtvrté kolo byl 
turnaj pořádán naším oddílem házené, na turnaji družstvo skončilo na 4. místě. 

     Další turnaje byly pořádány oddíly SK UP HSC Olomouc, Tatran Litovel,              
TJ Cement Hranice a SK Žeravice, družstvo skončilo na 3. místě. Nejlepší výsledek 
předvedli kluci v Hranicích, kde skončili na prvním místě. Během těchto turnajů se         
v poli vystřídalo 12 hráčů a 2 brankaři. Na hráčích je vidět že se zlepšuje jejich 
výkonnost a házená je baví. Velkým zlepšením je pro nás brankář Adam Nerad. 

     Sestava a branky: Nerad Adam - Oščádal Ondřej 81, Zlámal Michal 66, Bádek 
Alexandr 60, Lakomý Radim 56, Milar Jan 46, Pinkava Michal 34, Rajtr Filip 21, 
Albrecht Adam 19, Čmel Adam 7, Koudelka Lukáš 5, Doležel Erik 2, Čoček Aleš 1. 

Ivo Chalupecký, Jan Grepl 
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JSDH KOSTELEC NA HANÉ 

Vážení čtenáři, 

     dovolte, abychom Vás opět v krátkosti informovali o činnosti kosteleckých hasičů. 
K 17. listopadu, kdy je článek psán, „přibylo na konto“ naší jednotky dalších 8 zásahů. 
Z toho celých 50 % tvoří dopravní nehody (roční průměr je pak cca 20 % výjezdů k 
nehodám). Množství výjezdů k dopravním nehodám každý rok prudce stoupá, takže 
tento nárůst sledujeme už delší dobu. Ukazuje se tedy jako velmi účelná a potřebná 
každoroční investice do vybavení, které slouží k vyprošťování zraněných osob, ale 
třeba i předlékařské první pomoci. Vše je ovšem značně limitováno jak prostředky 
města, tak i případnými dotacemi. Pro představu např. nová vyprošťovací hydraulická 
sada stojí přes půl milionu korun.  

     Mezi nejvážnější dopravní nehody uplynulého období patří ta z 22. září, kdy           
v ranních hodinách řidič pod vlivem alkoholu nezvládl řízení osobního automobilu na 
silnici ze Smržic do Kaple a čelně narazil do stromu. Ještě vážněji pak vypadala 
nehoda, která se stala chvíli před půlnocí 14. listopadu mezi Kostelcem                         
a Stařechovicemi. Řidička nezvládla řízení osobního automobilu, vyjela ze silnice, 
došlo k převrácení auta na střechu a jeho zaboření do silně podmáčeného terénu cca      
5 metrů pod úrovní silnice. Zraněnou řidičku bylo nutné ze zdemolovaného 
automobilu vyprostit a její stav si vyžádal hospitalizaci.  

     Kromě zásahové činnosti se podzim každoročně nese ve znamení sběru železného 
šrotu a také elektroodpadu. Díky projektu Recyklujte s hasiči se nám podařilo vysbírat 
již několik tun nepotřebných ledniček, praček, sporáků, ale i drobné elektroniky, která 
byla dána k dalšímu zpracování. Vám, občanům Kostelce, tím zajisté ušetříme 
nepohodlné cesty do sběrných dvorů a k prodejcům při sběrném odběru 
elektrospotřebičů a našemu městu pak řadu tisíc za likvidaci nebezpečného odpadu. 
Novinkou letošního roku je kontejner na drobný elektroodpad u parkoviště na 
kostelecké tržnici (u odchodu Dost). Na sídlišti Sport vedle hospůdky Na kozí bradě 
ke stanovišti kontejnerů na tříděný odpad (plasty, papír, bílé a barevné sklo) byl nově 
umístěn kontejner sloužící jako místo zpětného odběru elektrozařízení pocházejícího 
z domácností. 
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     Do kontejneru lze odkládat kompletní vysloužilé elektrospotřebiče, např. 
mikrovlnné trouby, vysavače, žehličky, topinkovače, fritovací hrnce, váhy, vrtačky, 
pily, nástroje pro sečení nebo jiné zahradnické činnosti, mlýnky, kávovary, elektrické 
nože, spotřebiče pro stříhání vlasů, DVD přehrávače, videorekordéry, klasické 
telefonní přístroje, tiskárny bez cartridge, počítače, wi-fi zařízení apod.  

     Do kontejnerů nepatří: žárovky, zářivky, výbojky, cartridge.  

     Za odevzdaný elektroodpad Vám hasiči předem děkují. Kromě svozu větších kusů 
nepotřebného elektrozařízení v rámci pravidelných sběrů železa je možné, zajistit 
odvoz po předchozí domluvě i kdykoliv během roku. 

 

     Co se kulturního života naší obce týče, tak ani letos jsme nezaháleli. V lednu jsme 
uspořádali ples. Mimo to ve spolupráci s kosteleckou školou pomáháme při 
lampiónovém průvodu a pálení čarodějnic, a v závěru roku nás čekala pomoc při 
oslavách Mikuláše u kostelecké radnice. Protože se nezadržitelně blíží čas Vánoc         
a konec tohoto roku, dovolte nám, abychom Vám i Vašim blízkým jménem hasičů 
popřáli klidné prožití svátků vánočních, mnoho úspěchů v roce příštím a setkání 
s námi hasiči jen u příjemných událostí. 

Petr Bohanes, Petr Látal 
 

VYSAZENÍ LÍPY U PŘÍLEŽITOSTI STÁTNÍHO SVÁTKU 

     Vzpomínková akce 28. října začala v 9 hodin mší svatou slouženou za oběti            
I. světové války a živé i zemřelé hasiče a započala oslavu státního svátku v Kostelci 
na Hané k 95. výročí vzniku Československé republiky. Tento den bude připomínat 
také nově vysazená lípa nedaleko hasičské zbrojnice. 

     K oslavám vzniku samostatného československého státu se připojili nejenom 
hasiči, jež tuto akci uspořádali, ale také město a Junák středisko Petra Bezruče.          
Na tuto akci se sjeli také hasiči ze všech sborů Kosteleckého XI. okrsku a spřátelených 
sborů, pozvání také přijal starosta sousedního okrsku Miroslav Vyroubal a starosta 
sousední obce Bílovice - Lutotín Jan Toman. Po mši svaté, celebrované bývalým 
zdejším duchovním správcem Vladimírem Krejsou, a koncelebrované P. Stanislavem 
Matyášem se vydal průvod z kostela k pomníku padlých, kde přítomní uctili památku 
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obětí první světové války. Zde hasiči položili věnec a po státní hymně místostarosta 
Bc. František Horák připomněl mimo jiné slova prvního prezidenta T. G. Masaryka      
o podstatě demokracie. „Pokud má demokracie nedostatky, je třeba překonávat právě 
ty nedostatky, nikoliv samotnou demokracii“. Poté průvod pokračoval k hasičské 
zbrojnici k zasazení lípy připomínající 95. výročí vzniku republiky. 

      Jsem rád, že jsme se v tento významný den státního svátku sešli na tomto místě 
před zbrojnicí, kdy začne psát svůj příběh tato námi vysazená lípa. Lípa, která je 
našim státním stromem, lípa, jejíž listy ve tvaru srdce nám mají připomenout naši 
lidskost a ochotu pomáhat bližním, což si myslím, že právě nám zde přítomným není 
jistě cizí. Jak jistě víte, měl být tento strom vysazen na místě, kde již lípa stála a to 
přes dlouhých 270 let, ale bohužel v letošním roce musela být z praktických důvodů 
odstraněna, aby svou nadměrnou velikostí a svým stavem nenapáchala výrazné škody 
okolním budovám, proto jsme se rozhodli, že využijeme tohoto památného dne a na 
tomto místě, jsme vysadili její malou následovnici. Naší snahou bylo využít 
původního místa, kde celá desetiletí lípa rostla a to u místní Fary. Bohužel vlivem 
nepředpokládaných okolností a na nátlak některých místních jsme se rozhodli, a také 
po dohodě se všemi zainteresovanými stranami, že místo kam lípu vysadíme,              
se přesune právě před tyto prostory hasičské zbrojnice. 

     Tento den jsme si vybrali z mnoha důvodu, mezi jeden patří také fakt, že se slavilo 
95 výročí od založení Československé republiky a my jako sbor máme za sebou již 
131 let existence a tak doufáme, že i tento malý strom má před sebou dlouhou 
budoucnost a naši potomci si někdy snad vzpomenou, a to v dobrém na představitele 
města zde přítomné i na nás hasiče, a na naši činnost, protože bohužel nikdo nevidíme 
do budoucnosti a nevíme, co bude za takových dvě stě let znamenat slovo hasič.        
Po proslovu velitele hasičů si vzal slovo také starosta Jan Toman a poté byli požádáni 
bratr Miroslav Menšík nejstarší člen s nositelem titulu zasloužilý hasič, dále starosta 
města Ladislava Hynek a místostarosta Bc. František Horák, P. Vladimír Krejsa           
a P. Stanislav Matyáš, o zasazení stromu. Po zasazení byl požádán P. Vladimír Krejsa, 
aby požehnal právě zasazenému stromu a při této příležitosti pronesl: „Budeme upírat 
zraky k lípě v naději, že budeme při tom, jak roste a stane se svědkem dobrých              
i špatných časů a našich osudů.“ 
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      Moje díky také patří všem bratrům, sestrám hasičům a všem těm, kteří pomáhali 
s přípravou této akce. Ještě jednou všem dík a také vám spoluobčanům a farníkům       
a doufejme, že strom bude růst a vzkvétat ještě budoucím generacím. Akce byla 
zakončena hudbou místní kapely pod vedením p. Václava Pilaře. 

Petr Látal 
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